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Slovo starosty
Vážení spoluobčané,

dovolte, abych Vás již nyní pozval 
na 10.  jednání zastupitelstva obce, které 
se uskuteční v  pondělí 9. prosince 2024 
v 17,00 hodin ve víceúčelovém sále naší zá-
kladní školy. Na programu bude mimo jiné 
projednání a  schválení rozpočtu naší obce 
pro rok 2025, schválení dotací pro různé 
spolky a  informace o  investičních akcích, 
které připravujeme pro příští rok v  Dobré. 
Jednání obecního zastupitelstva je veřejné 
a  občané se mohou při projednávání jed-
notlivých bodů aktivně zapojit, uplatnit své 
připomínky, náměty či dotazy.

Jak se již stalo v  naší obci tradicí, roz-
hodli jsme se opět vydat zdarma pro všech-
ny domácnosti Obecní kalendář Dobrá 
2025. Příprava a výroba kalendáře probíhá 
od letních měsíců a  je v  těchto dnech v  pl-
ném proudu. Kalendář bude do domácností 
doručen během prosince.

Často dostáváme emaily s  dotazem, 
kdy už něco uděláme s  křižovatkou kraj-
ských silnic II. a  III. třídy, spojujících prů-
myslovou zónu Nošovice s  dálnicí D  48 
a silnicí II/648, která je velmi nepřehledná 
a  také nebezpečná. Snažíme se odpovídat 
jednotlivě na všechny dotazy a  pro větší 
informovanost to uvádíme i  zde. Ihned po 
dokončení projektové dokumentace jsme 
28. června 2024 podali žádost o vydání spo-
lečného povolení. Tato stavba je dle zákona 
veřejně prospěšnou stavbou, což výrazně 
napomáhá k  získání společného povolení 
stavby. Obec vstoupila do jednání s Morav-
skoslezským krajem, ohledně navazujících 

dohod vedoucích k přípravě a realizaci této 
stavby. V  rámci projektové dokumenta-
ce byl již zpracován předběžný rozpočet 
a  v  rámci jednání s  krajem bylo již řešeno 
i spolufinancování naší obce v rámci výstav-
by okružní křižovatky. Celkové náklady na 
výstavu okružní křižovatky se odhadují na 
30 mil. Kč bez DPH a podíl obce Dobrá by 
měl být zhruba 5 mil. Kč bez DPH. Tyto fi-
nance budou využity na výstavbu chodníků 
v rámci okružní křižovatky, veřejného osvět-
lení a  souvisejících nákladů. Samozřejmě 
budou prověřovány možnosti získání dota-
cí ze státního rozpočtu. V březnu letošního 
roku byla odeslána žádost náměstkovi hejt-
mana kraje pro dopravu o zařazení výstav-
by okružní křižovatky do rozpočtu kraje co 
nejdříve. Tato stavba je zařazena v tzv. Bílé 
knize a je tudíž prioritní stavbou v rámci do-
pravních staveb v  MSK. Dalším důležitým 
bodem, který nyní řešíme, je nabytí práv 
k pozemkům potřebným k samotné výstav-
bě. Jak můžete sami zhodnotit, tak příprava 
této stavby není jednoduchá a my se snaží-
me vynaložit maximální úsilí k  tomu, aby-
chom docílili výstavby okružní křižovatky 
co nejdříve a zlepšili bezpečnost, protože je 
to naší společnou prioritou. 

A na závěr mi dovolte, abych Vás pozval 
na tradiční „Rozsvěcení vánočního stro-
mu“, které se uskuteční opět v  prostoru 
parkoviště před obecním úřadem, a to v ne-
děli 1. prosince. Přijďte si společně s  námi 
zpříjemnit čekání na příchod Vánoc.

Ing. Jiří Carbol
starosta obce
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PŘIVÍTALI JSME DO ŽIVOTA NOVÉ OBČÁNKY
V  sobotu 19. října se sešli rodiče nově 

narozených dětí v obřadní síni našeho úřa-
du. Celkem jsme vítali 11 občánků, jejichž 
jména nás utvrdila v  tom, že jsme světoví. 
Se souhlasem rodičů Vám sděluji, že jsme 
do naší obce přivítali Oliverka, Nikoláska 
George, Jonatánka, Mathiáska, Jonáška, 
Eliáška, Tobiáska, Adinku, Silvinku, Toníč-
ka  a Damiánka. Děťátka byla kouzelná, ni-
kdo neplakal, všechna dítka koukala, smála 
se a rozhlížela se po neznámém pokoji. Věř-
te mi, že pohled na šťastné rodiče a i praro-
diče byl nádherný. Taková koncentrace štěs-
tí a pohody na jednom místě, to Vás pohltí, 
vykouzlí příjemnou atmosféru a vnitřní klid.

Máme radost, že se do naší obce rodí 
noví občánkové, za pár měsíců se budou ba-
tolit na hřišti, později nastoupí do mateřské 
školy, následovat bude škola základní, pak 
„vytáhnou paty“ z naší obce, aby vystudovali 
nebo se vyučili řemeslu a já pevně věřím, že 
po ukončení studií se nám do obce vrátí a bu-
dou naší nedílnou součástí, budou navštěvo-
vat akce pořádané obcí  Dobrá a aktivně se 

do našeho společenského, kulturního nebo 
sportovního obecního života zapojí.

Vítáme Vás děti do života, přejeme Vám 
pevné zdraví, šťastný rodinný život, ať se 
Vám vyplní vaše sny a touhy. Vaším prvním 
a největším vzorem jsou Vaši rodiče. A i my 
tady budeme vždy pro Vás. 

Ing. Ludmila Baranová,  
místostarostka obce

Vítání občánků 19. 10. 2024
1. Oliver
2. Nikolas George
3. Jonatán
4. Mathias
5. Jonáš
6. Eliáš
7. Tobias
8. Adina
9. Silvie
10. Antonín
11. Damian

Zimní údržba komunikací
Listopad je tady a  s  ním se nám připo-

mněla zima a začátek období zimní údržby 
komunikací. Chtěl bych vás proto popro-
sit o  omezení parkování Vašich vozidel na 
obecních komunikacích. Zaparkovaná auta 
často komplikují a  někdy dokonce zne-
možňují provedení zimní údržby, obzvláště 
v užších uličkách naší obce. Náš dodavatel 
vykonávající údržbu komunikace a též obec 
samotná se svojí technikou nechce riskovat 
poškození vašich vozidel. Tím, že vozidlo 

zaparkujete na jiném vhodném místě, napří-
klad na svém pozemku v zahradě, předejde 
zbytečným a mnohdy nepříjemným kompi-
lacím, které neprovedení zimní údržby ve 
vaší ulici, případně zahrnutí vozidla odklí-
zeným sněhem, může přinést. Předem moc 
děkuji všem našim uvědomělým občanům – 
majitelům vozidel, kteří svá vozidla parkují 
jinde než na obecních komunikacích.

Pavel Peterek
1. místostarosta
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SENIOR TAXI
Již od dubna letošního roku v naší obci 

jezdí pro seniory a tělesně postižené občany 
SENIOR TAXI. Dovolte mi krátké ohlédnu-
tí za provozem této služby.

Ze strany seniorů byl již dlouhou dobu 
požadavek na zřízení služby přepravy se-
niorů k  lékaři. Po zvážení všech okolností 
zastupitelstvo obce schválilo na svém břez-
novém jednání smlouvu o poskytnutí služby 
senior taxi a od 1. 4. 2024 je tato služby na-
šimi občany využívána. 

V tabulce máte přehledně uvedeno, kolik 
jízd bylo ve kterém měsíci uskutečněno, ko-
lik bylo ujeto kilometrů, kolik občanů služ-
bu využilo, i  částku, kterou obec za službu 
uhradila. 

K nám se dostávají jen samé pochvalné 
reakce od Vás. Je zřejmé, že služba funguje 
dobře, pomáhá našim občanům, a  to bylo 
cílem – zlepšit kvalitu života našim seni-
orům a  občanům se zdravotním handica-
pem. 

Vy, kdo jste si ještě nevyřídili průkazku 
Senior taxi a nevyzkoušeli jste jeho služby, 
vřele Vám toto mohu doporučit.

Sestavujeme rozpočet obce na příští rok 
a jsem přesvědčena o tom, že i v příštím roce 
bude Senior taxi připraveno převézt Vás 
k lékaři nebo do lékárny.

Ing. Ludmila Baranová,  
místostarostka obce

Právní poradna 
pro občany obce Dobrá bude v roce 2024  probíhat každou první středu v měsíci 

 v době od 16 – 17 hodin v budově Obecního úřadu Dobrá, 1. poschodí. 
Termíny: 4. 12. 2024.

počet 
jízd

počet km 
celkem

cena  
za 1km

cena  
za 1 jízdu

počet  
přepravených 

občanů
duben 81 680,5 36,7229978 308,5185185 21
květen 141 1045,6 23,90015302 177,2340426 35
červen 104 772,1 32,3662738 240,2884615 25

červenec 95 643,1 38,8586534 263,0526316 24
září 117 783,7 31,88720174 213,5897436 39

Pro přehled je zde tabulka, jak je služba využívána:
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PROVOZNÍ DOBA OBECNÍHO ÚŘADU  
V DOBRÉ V DOBĚ VÁNOČNÍCH SVÁTKŮ

Obecní úřad v  Dobré bude od prosince 
procházet rekonstrukcí vnitřních prostor. 
Z toho důvodu bude omezen provoz úřa-
du v době vánočních svátků a to takto:

•	 Pondělí  23. 12. 2024 – zavřeno
•	 Úterý  24. 12. 2024 – státní svátek 
•	 Středa    25. 12. 2024 – státní svátek
•	 Čtvrtek  26. 12. 2024 – státní svátek
•	 Pátek  27. 12. 2024 – zavřeno
•	 Pondělí  30. 12. 2024 – otevřeno – 

8:00-12:00, 12:30-17:00

•	 Úterý   31. 12. 2024 – zavřeno
•	 Středa  1. 1. 2025 – státní svátek – za-

vřeno

Od úterý 2. 1. 2025 běžná provozní doba 
úřadu.

Školní kuchyně bude dodávat obědy do 
pátku 20. 12. 2024 a znovu od čtvrtku 2. 
1. 2025. V době od 23. 12. 2024 do 1. 1. 
2025 bude školní kuchyně uzavřena.

Ing. Ludmila Baranová,  
místostarostka obce

 

Ve smyslu ust. § 25 odst. 3 písm.  g) zákona č. 458/2000 Sb., v platném znění, si dovolujeme upozornit vlastníky a uživatele pozemků, přes něž vede nadzemní elektrické 
vedení distribuční soustavy provozované společností ČEZ Distribuce, a. s., nebo na něž zasahuje ochranné pásmo, na povinnost odstranění a okleštění stromoví a jiných 
porostů ohrožujících bezpečné a spolehlivé provozování zařízení distribuční soustavy v majetku společnosti ČEZ Distribuce, a. s. (dále jen „zásah“).

ZÁSAH PROVÁDĚJTE PRŮBĚŽNĚ V OBDOBÍ VEGETAČNÍHO KLIDU DLE NÍŽE UVEDENÉHO ROZSAHU
Nebude-li zásah proveden do 15. listopadu tohoto roku a bude-li ohrožena bezpečnost a spolehlivost provozování zařízení distribuční soustavy, je pracovník
pověřený společností ČEZ Distribuce, a. s., oprávněn ke vstupu na dotčené pozemky za účelem provedení zásahu. Vzniklý klest a zbytky po těžbě budou 
zlikvidovány a vytěžená užitková dřevní hmota bude uložena v celých délkách do jednotlivých hromad na okraji ochranného pásma nebo ve vzdálenosti 10 m 
od osy vedení na dotčeném pozemku. Pokud již byl vlastník pozemku písemně osloven, tak je nutné postupovat dle obdržených pokynů.

Při práci dodržujte bezpečné vzdálenosti od vodičů uvedené v PNE 33 0000–6. K vodičům se nesmí přiblížit pod bezpečnou vzdálenost ani nástroje, ani větve dřevin 
při ořezu. Zásah nesmíte provádět v případě, že se větve stromů a jiných porostů před zásahem dotýkají vedení nebo hrozí při pádu ořezané větve stromů a jiných 
porostů dotyk s vedením. V případě, že zásahem může být ohrožena bezpečnost osob nebo zařízení distribuční soustavy, kontaktujte nás na lince 800 850 860.

Více informací včetně videonávodu k bezpečnému provedení ořezu stromoví najdete na našich internetových stránkách www.cezdistribuce.cz/orezy.

Zásah proveďte tak, aby byla zachována níže uvedená nejmenší vzdálenost větví stromů a jiných porostů od nadzemního vedení:

  u vedení nízkého napětí nn do 1 kV (400/230  V):
  2  m od holých vodičů a 1,5  m od izolovaného nebo kabelového vedení u stromů a jiných porostů, u kterých se předpokládá výstup osob 
  1,5  m od holých vodičů a od izolovaného nebo kabelového vedení u stromů a jiných porostů, u kterých se nepředpokládá výstup osob 
Doporučená minimální bezpečná vzdálenost pro přiblížení se k vodičům nn při provádění zásahu je 1 m.

  u vedení vysokého napětí vn nad 1 kV do 35 kV v rozsahu ochranného pásma:
  vedení bez izolace 7 m
  izolované vedení 2  m
Doporučená minimální bezpečná vzdálenost pro přiblížení se k vodičům vn při provádění zásahu je 2 m.

  u vedení velmi vysokého napětí vvn nad 35 kV do 110 kV v rozsahu ochranného pásma:
  vedení bez izolace 12 m
Doporučená minimální bezpečná vzdálenost pro přiblížení se k vodičům vvn při provádění zásahu je 3 m.

UPOZORNĚNÍ: V ochranném pásmu nadzemního vedení je zakázáno nechávat růst porosty nad výšku 3  m. Při neplnění povinností vlastníka může být Energetickým
regulačním úřadem uplatněna sankce. Při vzniku škody v souvislosti s neplněním povinnosti dále mohou být uplatněny náklady související s likvidací vzniklé 
škody. V zákonem vymezených případech musí vlastníci nebo uživatelé pozemků před plánovaným kácením dřevin splnit oznamovací povinnost popř. si vyžádat 
povolení dle zákona č. 114/1992 Sb., v platném znění.

Děkujeme za spolupráci.

ČEZ Distribuce, a. s. Děčín - Děčín IV-Podmokly, Teplická 874/8, PSČ 405 02 | IČO 24729035 | DIČ CZ24729035 | zapsána v OR vedeném Krajským soudem v Ústí nad Labem, sp. zn. B 2145 |
licence na distribuci elektřiny č. 121015583 | registrační číslo u OTE: 715 | info@cezdistribuce.cz | www.cezdistribuce.cz | linka 800 850 860

skupina Čez  www.cezdistribuce.cz

UPOZORNĚNÍ
k odstranění a okleštění stromoví a jiných porostů

ČEZ DISTRIBUCE, a.s., informuje
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Termíny uzávěrek Doberských listů na rok 2024
Pondělí 

2. 12. 2024  
příspěvky v tyto termíny je možné zasílat pouze do 12 hodin.

Drakiáda
Dne 12. 10. 2024 od 10 h proběhl další ročník tradiční Doberské drakiády. Počasí 

vyšlo na jedničku. Sluníčko a větřík přispěly ke zdárnému průběhu akce. Pro všechny 
bylo připraveno občerstvení, děti dostaly balíčky dobrot, krásná jablíčka a závěrem pro-
běhla opět mini soutěž o další krásné ceny. Dětí se sešlo více než stovka, což je nádherné. 
Užili jsme si nebe plné dráčků a již teď se těšíme na další akci. Díky pánům Návratovi 
a Herníkovi můžete zhlédnout nádherné fotky na stránkách obce Dobrá. A samozřejmě 
díky za spolupráci panu místostarostovi Peterkovi, paní Capuličové a paní Friedlové. 
Paní Polákové děkuji za výstavní jablíčka pro děti. 

Za sportovní komisi, René Křižák

Rozsvícení vánočního stromu
V  mnoha zemích světa se slaví Vánoce 

jako svátky pokoje, rodiny a  lásky, a to bez 
ohledu na náboženské vyznání. Schází se 
užší i celé rodiny, předávají si dary, společ-
ně hodují a  radují se. Tyto svátky mají ale 
i duchovní rozměr, křesťané slaví v tyto dny 
narození Ježíše Krista, je to pro ně jeden 
z nejdůležitějších svátků v roce. 

Vánočním svátkům předchází čtyřtý-
denní adventní období, jehož počátek u nás 
v Dobré symbolizuje již tradiční Rozsvícení 
vánočního stromu. 

Ani letos tomu nebude jinak, 1. prosince 
v 15 hod. v prostoru před obecním úřadem 
opět vyroste provizorní pódium s  prodej-
ními stánky místních spolků, u  kterých se 

budete moci občerstvit nebo se posilnit vý-
borným punčem. Stejně jako loni budou 
moci děti přinést svá ručně vyrobená 
vánoční přáníčka, která věnujeme na-
šim babičkám a dědečkům. Vystoupí děti 
z  MŠ a  ZŠ, kapela Flowtři a  po požehnání 
a slavnostním rozsvícení vánočního stromu 
zakončíme tyto jedinečné okamžiky  irsko-
-keltskou muziku s nádechem beskydských 
hor kapely Acoustic Irish.

Pojďme společně prožít začátek letošní-
ho adventu a snažme se sami naplňovat ona 
očekávání, že Vánoce jsou svátky pokoje, 
rodiny a lásky.

Za komisi pro kulturu  
a školství při Radě  obce Dobrá
Petr Salamon a Jan Marenčák 
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Informace členům Klubu seniorů
Letos jsme si, vzhledem k vysokým tep-

lotám v letních měsících, pétanque moc ne-
zahráli. Malé kovové koule však vyměníme, 
13. listopadu, za větší. Zahrajeme si bow-
ling v Radegast. Šenku.

Ke zhodnocení naší práce, za letošních 
9 měsíců, jsme se sešli koncem září. Rozlou-
čení s létem proběhlo v Monikafé, za finanč-
ní podpory našeho sponzora (asi sleduje 
naše aktivity), za což mu velmi děkujeme.

Snad si ještě letos, pokud počasí dovolí, 
ve středy pétanque potrénujeme.

V  listopadu se mění termín Kreativní-
ho tvoření. Místo 20. 11. Proběhne 27. 11. 
v 15.00 hod v klubovně.

V  prosinci se sejdeme hned první ne-
děli při rozsvícení vánočního stromu a pak 
ve středu 4. 12. se s  Mikulášem pobavíme 
v naší klubovně.

Plánovaný zájezd, ještě v  prosinci, do-
hodneme na bowlingu 13. 11. 2024.

Drahomíra Gryžboňová,  
předsedkyně 

Aktivita výjezdové jednotky hasičů obce Dobrá
V měsíci září postihly Českou republiku 

rozsáhlé povodně, které zaměstnaly i  naši 
jednotku. Zasahovali jsme celkem u 35 udá-
lostí spojených s  likvidací následků. Nej-
častěji šlo o  spadlé stromy, čerpání sklepů 
a  lagun nebo provizorní stavby hrází u  ně-
kterých objektů.

První zásah byl jednotce ohlášen v sobo-
tu 14. 9. 2024 ve 12:55. Jednalo se o vzrostlý 
strom, který spadl do potoka v městské části 
Bahno-Příkopy. Rozsáhlá série zásahů za-
čala později odpoledne.  V  16:12 jednotka 
znovu vyrazila do Frýdku-Místku, kde se 

na ulici K lesu utrhl kus svahu. Následova-
lo čerpání zatopeného sklepa, stavba hrází, 
monitoring a následně další zatopené skle-
py. Většina těchto zásahů byla v obci Dobrá. 
V  nočních hodinách jednotka zasahovala 
u zatopených garáží ve Frýdku-Místku, kde 
z jedné garáže vyprošťovala veterána s dře-
věnou karoserií. Celou sobotní sérii ukon-
čila zatopená garáž ve Skalici. Jednotka se 
vrátila v neděli v jednu hodinu po půlnoci.

V neděli ráno v 7:27 jednotka opět vyje-
la, tentokrát spadl strom na rodinný dům 
v  Horních Domaslavicích. Zároveň druhé 

Urvaný svah ve Frýdku-Místku.

Strom na rodinném domě v Horních Domaslavicích.
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družstvo vyjíždělo s dopravním automo-
bilem Fiat k popadaným stromům v naší 
obci. Následovaly další události, které se 
řešily na území obce Dobrá. Jednotka se 
rozešla ve 14:06, čímž byla práce v Dobré 
ukončena. Další povolání přišlo ve 21:17 
a jednotka vyrazila do Skalice, kde řešila 
8 událostí spojených s čerpáním. Ve 22:54 
byla jednotka povolána k čerpání do Frýd-
ku-Místku, kde zasahovala v místní části 
známé jako Malý Koloredov. Na stanici se 
vrátila ve 23:48 hodin.

Pondělí a úterý se nesly v duchu většího 
klidu. Každý den byla nahlášena jedna zato-
pená garáž, kterou jednotka odčerpala.

Ve čtvrtek jednotka odjela na celodenní 
čerpání do Ostravy. Do místní části Nová 
Ves vyjela 19. 9. 2024 v 6:45 a vrátila se 
krátce před 23. hodinou. V Ostravě vystří-
dala několik stanovišť, kde zároveň běžela 
3 naše čerpadla. Byla to zároveň poslední 
událost v operačním řízení během těchto 
povodní.

Během zásahu si někteří spoluobčané 
zapůjčovali i průmyslové vysoušeče, které 
od minulého roku máme na stanici.

Chtěl bych všem, kteří se aktivně podíleli 
na likvidaci nebo zmírnění škod, poděkovat 
jménem celé JSDH Dobrá. Věnovali jste 
svůj osobní čas pomoci druhým. Svými činy 

jste přispěli k rychlejší obnově infrastruktu-
ry, záchraně majetků spoluobčanů a návra-
tu k běžnému životu.

Za JSDH Dobrá, Velitel družstva,
Ing. Radim BürgerJedna ze zatopených garáží v Dobré.

Vyvrácený strom na hřišti Sparta.

Ucpaný průchod pod silnicí vedle dálnice.

Čerpání vody ze zatopené Ostravy.
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Aktivita výjezdové jednotky hasičů obce Dobrá
V  měsíci říjnu naše jednotka napláno-

vala námětové cvičení ve skladovacích pro-
storech společnosti Ekomat s.r.o. Cvičení se 
účastnily jednotky z okolních obcí (Dobra-
tice, Horní Domaslavice, Nošovice a  Paz-
derná). Cílem bylo osvěžit si techniku práce 
v  zakouřeném skladovacím prostředí, kde 
bylo nutné nalézt a  evakuovat dvě figuríny 
a tlakové láhve.

Jednotky po vytažení figurín prováděly 
resuscitaci a  aplikaci defibrilátoru. Další 
jednotky zajišťovaly dálkovou dopravu vody 
pomocí čerpadla, které čerpalo vodu z řeky 
do vedení vedoucího podél cesty až na místo 
zásahu. Na závěr provedl jednatel společ-
nosti exkurzi po areálu, po které se jednotky 
vrátily na své základny. Video z  cvičení je 

dostupné na adrese: 

https://www.youtube.com/watch?v=oJf-Gmr3LUA 

Jednou z aktivit výjezdové jednotky byla 
také návštěva mateřské školky, kde připra-
vili ukázku hasičské techniky a  názornou 
demonstraci nebezpečí při hašení hořícího 
oleje vodou. Dětem i personálu bylo vysvět-
leno, že při nalití vody na hořící olej dojde 
k  okamžitému vypaření vody a  prudkému 
rozprášení oleje, což může způsobit rych-
lé rozšíření ohně a  vážné popáleniny. Tato 
ukázka dětem nejen přiblížila práci hasičů, 
ale zároveň je naučila, jak důležité je zvolit 
správný postup při požáru.

Za JSDH Dobrá, Velitel družstva,
Ing. Radim Bürger
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Základní škola Dobrá, informuje
Základní škola Dobrá v Anglii

V říjnu se 47 zájemců z řad 8. a 9. ročníků 
vydalo na dlouhou cestu za dobrodružstvím 
do Velké Británie. Program byl nabitý, navští-
vili jsme Legoland, studio, v němž se natáčely 
filmy o kouzelníkovi Harrym Potterovi, akvá-
rium, ale samozřejmě nás čekalo i poznávání 
symbolů a památek Anglie, a to nejen z pěší 
perspektivy, ale rovněž z plavby na loďce po 
Temži, či z výšky z Londýnského oka. 

Nutno podotknout, že účastníci zájezdu 
byli ubytováni v  anglicky mluvících rodi-
nách a měli tak skvělou příležitost vyzkou-
šet své jazykové dovednosti v praxi a poznat 
britskou kulturu jinak než ze školního pro-
středí. Celá akce proběhla v pozitivní atmo-
sféře a již nyní se těšíme na další zahraniční 
výjezd do Anglie.

Mgr. Jana Baker

Škola v pohybu
16. října navštívili naši školu dva zá-

stupci z Fotbalové asociace České republiky 
– Jan Syrový a Ondřej Hanzel, aby pro žáky 
1. a  2. ročníku připravili zábavnou hodinu 
tělesné výchovy v  rámci projektu „Škola 
v  pohybu“, který má za úkol podporovat 
všeobecnou pohybovou průpravu dětí a or-
ganizaci hodin tělesné výchovy. 

Hodina byla plná pohybu, zaměřená na 
všestranný pohybový rozvoj, a pro nás, pe-
dagogické pracovníky, získání nových prak-
tických nápadů a  inspirací. Žáci si hodiny 
užívali. Aktivity se jim líbily, především po-
hybová hra „Na bacily“ a bez ohlasu nezů-
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stalo ani vzájemné vezení na návlecích, při 
kterém se děti bavily a vůbec si neuvědomo-
valy, že posilují celé své tělo. Rovněž soutěž, 
kdo sklouzne nejdále na žíněnce, nezůstala 

bez pozitivního ohlasu. Na základě vzájem-
ného přínosu se budeme snažit tyto hodiny 
zrealizovat i v ostatních ročnících 1. stupně.

Mgr. Renata Kubalová

Exkurze žáků 8. ročníku na Frýdeckou skládku
V rámci projektu Odpady a hospodaření 

s  nimi žáci osmého ročníku navštívili Frý-
deckou skládku odpadu, kde se seznámili 
s  procesem svážení, třídění a  skládkování 
odpadu. Po zhlédnutí úvodního videa, které 
detailně představilo celý proces, se žáci vy-
dali na prohlídku samotné skládky.

Na skládku se sváží nejen běžný směsný 
odpad, ale také stavební suť, vytříděné sklo 
a  bioodpad. Přivezený domovní odpad se 
vysype přímo na skládku a  obrovský kom-
paktor odpad zhutňuje a zatlačuje do země. 
A tak pomalu rostou rozsáhlé kopce odpad-
ků. Aby se voda kontaminovaná odpadky 
nedostala zpět do přírody, je zadržována 
ve speciálních nádržích a odvážena i něko-
likrát denně na čističku vody.  Po naplnění 
kapacity skládky dochází k  její rekultivaci. 
Skládka plánuje ukončit skládkování v roce 
2030. Další kroky jsou zatím nejasné, neboť 
slibovaná spalovna odpadu v blízkosti zatím 
není ve výstavbě a pravděpodobně se stavět 
nebude.

Exkurze byla pro žáky nejen poučná, ale 
také podpořila jejich povědomí o  nutnosti 
odpovědného nakládání s  odpadem a  péče 
o životní prostředí.

Mgr. Radana Nohlová

Matematické soutěže
V měsíci říjnu proběhly dvě soutěže za-

měřené na řešení logických úloh. První sou-
těží byla Pythagoriáda. Žáci řešili 15 úloh 
s tematikou letních olympijských her. V ně-
kterých úlohách využívali znalostí z  hodin 
matematiky, některé řešili úsudkem, před-
stavivostí.

Nejvíce bodů v  jednotlivých kategori-
ích získali tito žáci: Poláková Viola (6. A) 
a Pohludka Jindřich (6. C), Smolka Vojtěch 
(8. A), Šancer Matouš (9. D). Nejúspěšnější 
řešitelkou druhého stupně byla Sofie Chro-
boková (7. B), která postupuje do okresního 
kola, které se bude konat 12. 11. 2024 ve 
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Exkurze mladých milovníků dějepisu  
– Archeopark Chotěbuz - Podobora 2024

Branou do minulosti, tak se jmenuje 
program chotěbuzského archeoparku pro 
žáky druhého stupně. Pomyslnou branou 
do období raného středověku prošlo také 
v pátek 25. října vybraných devatenáct žáků 
sedmého ročníku naší základní školy. Žáci 
se seznámili s každodenním životem našich 
slovanských předků. Vyzkoušeli si namlít 
obilí, napsat hlaholicí do voskové tabulky 
své jméno nebo jak obtížná byla manipulace 
s výstrojí soudobého vojáka. Závěrečný tur-
naj v  lukostřelbě byl už jen příjemnou teč-
kou za dnem stráveným s kamarády na čers-
tvém vzduchu, dnem, který byl plný nových 
zážitků a dějepisných poznatků.

Mgr. Petra Berská

Frýdku-Místku. Sofii gratulujeme 
a  přejeme hodně úspěchů v  dal-
ším kole.

24. 10. 2024 se naši žáci zú-
častnili soutěže Zlatá cihlička pro 
žáky 5. ročníku a  Zlatá cihla pro 
žáky 8. a  9. ročníku. Úkoly byly 
opět zaměřeny na logické uvažo-
vání. Účastníci soutěže bojovali 
jako jednotlivci a  jejich výsledky 
se také sčítaly do soutěže druž-
stev. Nejlepšího výsledku dosáhli 
žáci pátého ročníku v  jednotliv-
cích Lukáš Carbol (5. A) a  Mag-
daléna Kyrychová (5. C), kteří byli 
oceněni věcnou cenou.

Mgr. Jana Filipová,  
Mgr. Dagmar Pohludková
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Halloween ve škole
Letos si děti ve škole užily Halloween 

opravdu naplno. Kromě oblíbené soutěže 
o nejstrašidelnější třídu se konal v podvečer 
31. 10. Halloween ve škole.

Děti se se svými třídními pustily do tvor-
by těch nejstrašidelnějších tříd. Nápadům 
se meze nekladly. Ve třídách visely pavučiny, 
po kterých lezli pavouci, hadi a  jiná havěť. 
V zákoutích číhaly kostry, strašidla, ducho-
vé. Některé připravené scenérie by ocenili 
jistě i režiséři hororových filmů. Originalita 
jednotlivých tříd byla úchvatná. Děti se spo-
lečně domlouvaly, tvořily, připravovaly. Ko-
lektivy se při společné práci semkly. Touha 
vyhrát byla cítit ve vzduchu. Pro naši porotu 
z  řad Žákovského parlamentu bylo vybrat 
výherce opravdu náročné. Výsledky byly vel-
mi vyrovnané. Za první stupeň byla vyhlá-

šena výhercem třída 2. C a za druhý stupeň 
třída 8. C. Gratulujeme! Věříme, že společné 
tvoření strašidelných tříd bylo pro všechny 
skvělou zábavou.

V  podvečer 31. 10. pak děti čekala ve 
škole stezka strašidelnou školou, na které 
musely plnit úkoly jednotlivých stanovišť. 
Děti přicházely v  kostýmech, byly plné 
nadšení, zvědavosti a  očekávání. Tma na 
chodbách, světla svíček, dým vycházející 
z chemie a děsivá hudba linoucí se z rozhla-
su umocňovaly tajemnou atmosféru. Děti 
si vyzkoušely několik zahraničních tradic, 
které se s  Halloweenem pojí. Lovily jablka 
z lavoru s vodou bez použití rukou, zkusily si 
Halloweenské koledování trick or treat (ko-
ledu nebo něco vyvedu). V chemii vykouzlily 
obrázek ducha na papíře. Hádaly záhadné 

předměty, které byly v  krabici 
s otvory, opékaly si v atriu bon-
bóny marshmallow a  nakonec 
se podepsaly do kouzelné kni-
hy. V  průběhu stezky byl slyšet 
smích dětí a především jekot při 
leknutí se strašidel, které číhaly 
na každém rohu. Obzvlášť pro-
jít temnou chodbou kolem ša-
ten byla opravdu výzva.

Děti si užily hodinu plnou 
vzrušení. Odcházely s  dobrým 
pocitem, že úkoly a  projití celé 
stezky zvládly. Domů si s úsmě-
vem na tváři odnášely nejen pár 
sladkostí, ale hlavně parádní 
nezapomenutelný zážitek. 

Školní psycholožka  
Mgr. Eva Švrčinová
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Družinové okénko
V říjnu bylo ve školní družině veselo už 

od začátku měsíce, kdy se děti mohly zú-
častnit filmového představení s názvem Tro-
llové 3 v sále ZŠ. Sál se zaplnil dětmi, které 
to moc bavilo.

Další zajímavou akcí byla poznávací 
vycházka do Dobrosadu, se kterým jsme le-
tošním školním rokem zahájili spolupráci. 
Vycházky se účastnilo 5 oddělení ŠD, tedy 
skoro 100 dětí. V  Dobrosadu nás přivítala 
spoluzakladatelka Markéta Jedličková, kte-
rá dětem přiblížila budoucnost Dobrosadu. 
Děti měly možnost zapojit se do sbírání 
jablíček a  rozhrabávání hlíny, aby byl sad 
připraven na zimní měsíce. Během návštěvy 

Dobrosadu za námi přišel místní zahrádkář 
pan Čestmír Jež, který měl pro děti připra-
vené otázky, za které mohly získat odměnu 
v podobě triček s logem Dobrosadu, a uká-
zal nám stromy, které si každé oddělení 
,,adoptuje“ a  bude po celý rok pozorovat, 
jak se v  různých ročních obdobích mění. 
Občerstvení pro děti zařídila obec Dobrá, 
které tímto moc děkujeme. Děti byly moc 
nadšené, že mohly přiložit ruku ke zvelebo-
vání Dobrosadu a  moc se těší, až budeme 
navštěvovat Dobrosad v rámci vycházek.

Čtvrté oddělení školní družiny podniklo 
vzdělávací výlet do Faunaparku ve Frýdku. 
Krásné podzimní počasí dětem umožnilo 
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využít tento park k  různým aktivitám. Ne-
jenže poznávaly staré vzrostlé stromy, plnily 
bojové úkoly, seznámily se s různými vzdě-
lávacími panely, ale hlavně mohly krmit 
veverky žaludy, které si samy nasbíraly. Při-
pravený program děti velmi bavil a určitě se 
těší na další společné výlety.

Na konci října jsme s  dětmi z  prvního 
oddělení šli na výpravu do Dobrosadu, aby-
chom se koukli na náš ,,adoptovaný“ strom 
– mirabelku. Děti pozorovaly změny, který-
mi strom prochází na podzim. Dalším důvo-
dem naší vycházky byly nově nainstalované 
houpačky, které děti chtěly vyzkoušet. Děti 
měly ohromnou radost, když nás při naší 

návštěvě překvapil ježek, kterému chtějí 
příště stavět domeček.   

Vychovatelky ŠD

37. ročník Hornické desítky je již minulostí
Po roce se v  sobotu 2. listopadu usku-

tečnil 37. ročník Hornické desítky. Na-
vzdory chladnému a  rannímu deštivému 
počasí se na start závodu mládeže postavilo 
740  účastníků, na běh pro zdraví vyrazi-
lo 713 běžců a  na start desítky nastoupilo 
588 běžců a běžkyň.

Nejstaršímu účastníkovi bylo 82 let a de-
setikilometrovou trasu zdolal za neuvěřitel-
ných 57:07 minut. Naše škola obhájila již 

12. prvenství a s největším počtem 150 za-
pojených žáků mezi školami získala výhru 
10 000 Kč v  podobě dárkových karet na 
nákup sportovního vybavení v  Decathlonu 
a 5 kg bonbonů. Statistika nelže, hold poča-
sí a hlavně sluneční paprsky dělají divy 😊.

Chtěli bychom touto cestou poděkovat 
všem žákům, které neodradilo nepříznivé 
počasí, dorazili a  prezentovali se nejen na 
Běh pro zdraví v  délce 1 km, ale i  na roč-
níkové závody. Dorazili v doprovodu svých 
rodičů, kterým děkujeme za jejich podporu, 
které si velmi vážíme.

Velké díky patří i  asistentce pedagoga 
Evě Skarkové, vychovatelce školní družiny 
Janě Řeháčkové, které vyrazily s  dětmi od 
školy, a všem třídním učitelkám a učitelům, 
kteří přišli buď se svou třídou, nebo přišli 
závodníky podpořit.

Mgr. Renata Kubalová, Mgr. Petr Krus
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Mateřská škola Dobrá, informuje
Milí čtenáři,

ani jsme se nenadáli a máme tady konec 
října, který jsme měli v naší mateřské školce 
opravdu plný akcí.

Hned na začátku 3. 10. se konala „Pod-
zimní stezka“, odpolední akce pro rodiče 
s dětmi, společně se vydali plnit úkoly, aby 
vyluštili tajenku. Cíl byl na zahradě naší 
školky, kde děti čekalo překvapení a mohly 
se svézt na ponících, které za námi přivedla 
paní Klímkova se svými děvčaty, které jí po-
máhají se o koníčky starat. Moc jí děkujeme, 
je vždy velmi ochotná za námi dorazit.

Musím říct, že v  tento den se velice 
ochladilo, ale nepršelo, to nám vyšlo. Na za-
hřátí pro rodiče, děti, pro nás,  uvařily paní 
kuchařky čaj a  upekly dětem buchtu, za to 
jim patří také velké díky. Nezmrzli jsme, 
akce se vydařila.

9. 10. za námi do školičky přijelo divadlo 
„myška Klárka a veverka Terka“ s pohádkou 
„O princezně Bojance a velkém lháři“. Paní 
divadelnice u nás nebyly poprvé, jsou skvě-
lé, děti do pohádky zapojí – můžou zpívat, 
hádat, radit, napovídat. Hodně se nasmějí, 
ale hlavně se také o něčem vždy poučí. My-
slím si, že veliké poděkování vždy je, když 
začnou děti tleskat a  nechtějí, ať pohádka 
končí. Těšíme se, že nás myška Klárka a ve-
verka Terka zase brzy navštíví.

Další veliká akce se konala 17. 10. od-
poledne, a to „Tvoření s tatínky“. Ano, čtete 
dobře, s tatínky. 😉

Mohl se přihlásit určitý počet tatínků 
+ jejich dítko, tak, aby se vlezli do jedné třídy 
a pod vedením pana Jiřího Poláška si vytvoři-
li dřevěnou loutku. Tatínci byli úžasní a trou-
fám si říct, že ne jeden tatínek v  sobě našel 
skryté tvořivé umění, výrobky byly nádherné.

Vůbec jsme netušily, že o  akci bude až 
tak velký zájem, a  proto se Paní ředitelka 
pokusí s  panem Poláškem domluvit ještě 
jeden termín do konce tohoto roku. Přihlá-
sit se poté můžou další tatínkové, kteří měli 
zájem, ale kapacitně pro ně již nebylo místo.
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Další akce byla nečekaná, neohláše-
ná a to „Požární poplach“, ale oheň se nás 
taky nebude ptát a upozorňovat nás a tak je 
velice důležité vědět, jak se v  takové chvíli 
zachovat, děkujeme paní ředitelce za orga-
nizaci a korigování situace.

 Toto cvičení máme několikrát do roka 
a  jen si přejeme, abychom ho nikdy doo-
pravdy nemusely prožít. Ale připravené na 
to být musíme. Vše dopadlo úspěšně, všich-
ni jsme to zvládli – dospělí i děti.

Veliké poděkování tady patří dobrovol-
nému hasičskému sboru Dobrá, kteří za 
námi vždy přijedou, aby děti seznámili s tím, 
jak může být oheň nebezpečný a co oni musí 
udělat, aby nás zachránili, aby oheň uhasili 
a  vše ostatní. Jsou opravdu skvělí, trpěliví, 
vlídní vysvětlit, ukázat různé pomůcky, kte-
ré při své práci používají. Děti si můžou vy-
zkoušet helmy, stříkat vodou, prohlédnout 

si hasičské auto uvnitř – snad si dokážete 
představit tu radost těch dětí a je jedno, zda 
to je holka nebo kluk, za tohle mluví i foto-
grafie, které rodičům pořizujeme. I my do-
spělé si rády poslechneme a  připomeneme 
co, čím hasit, např. v  kuchyni a  podobně. 
Měli jsme možnost potěžkat si kyslíkovou 
bombu a musím říct „klobouk dolů“.

Jejich práce si velice vážíme, ještě jed-
nou, hasičům z Dobré VELKÉ DÍKY za Váš 
čas.

A to je za říjen snad vše… užijte si krásný 
podzim, krásné babí léto, nezapomeňte si 
posunout čas, ten příjemnější o hodinu zpět 
a pokud máte v plánu výlet s dětmi a nebo 
bez nich na podzimní prázdniny, ať se Vám 
vše vydaří.

Za celý tým naší MŠ zpracovala  
Ivana Vojkůvková, Lenka Tvrdá  

– třída Zajíček
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„MORITURI TE SALUTANT“

aneb vzpomínání na Karla Kryla. Jeho nezapomenutelné písničky a ukázky 
z knih Nanebevzetí Karla Kryla od Miloše Čermáka a Karel Kryl Rozhovory.

Na kytaru hraje, zpívá a ukázky čte Aleš Nitra.

Hudebně-literární podvečer proběhne 
ve středu 13. 11. 2024 v 17:30 v místní knihovně Dobrá.

Všechny srdečně zve vedení obce Dobrá.

Místní knihovna Dobrá pořádá

Připomínka 35. výročí od sametové revoluce. 
KAREL KRYL byl jednou z významných osobností událostí listopadu 1989.
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Adventní  
kreativní  
tvoření 

úterý 26. 11. 2024 | od 16 hod.  | sál ZŠ Dobrá

Budeme vyrábět adventní věnce. Pro děti je zajištěna tvořivá dílnička.

Pokud se chcete tvoření zúčastnit, 
přihlaste se na e-mail: komiseprorodinu@post.cz. 

Registrace bude probíhat od 10. 11. 2024 do 24. 11. 2024.

Kapacita je omezena.  

Vstupné: 50 Kč

Komise pro rodinu a občanské záležitosti  
při Radě obce Dobrá Vás zve na akci 
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sobota | 14. prosince | 8.30 hod.
tělocvičny při ZŠ Dobrá

V každém týmu musí být minimálně dvě ženy.
Přihlášky posílejte nejpozději do 10. 12. 2024 na e-mail:

t.zmija@centrum.cz

Maximální počet týmů: 8 | Startovné: 100 Kč/osoba
Můžete se těšit na bohaté občerstvení a hodnotné ceny.

Těší se na Vás a srdečně zvou členové Komise pro sport a volný čas.

ve volejbale

Vánoční
Turnaj

amáterských
smíšených
družstev

25. ROČNÍK

Komise pro sport a volný čas  
při Radě obce Dobrá 

si Vás dovoluje pozvat na
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Komise pro kulturu a školství vás zve na DIVADELNÍ ZÁJEZD

NÁRODNÍ DIVADLO MORAVSKOSLEZSKÉ
Divadlo Antonína Dvořáka

LOUSKÁČEK 
– VÁNOČNÍ KOLEDA 

Vstupenky v prodeji od 2. 12. 2024 na Obecním úřadě  
v Dobré u p. Kolářové, kancelář č. 17.

Cena: 300 Kč

BALET
Petr Iljič Čajkovskij 

Odjezd autobusem ze zastávky Dobrá střed v 17.25 hod.

ÚTERÝ  |  14. 1. 2025
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Kreativní odpoledne v naší mateřské škole 
s loutkařem Jiřím Poláškem

Milí čtenáři, mám pro vás zprávu o kou-
zelném odpoledni, které se nedávno ode-
hrálo v naší mateřské škole. Atmosféra plná 
smíchu, tvořivosti a  společné radosti – to 
vše jsme zažili, když nás navštívil známý 
loutkař Jiří Polášek. Jeho návštěva byla sou-
částí unikátní dílničky, kterou jsme připra-
vili speciálně pro tatínky a jejich děti.

V odpoledních hodinách se prostor jed-
né třídy proměnil v  dílnu plnou fantazie 
a  nápadů. Tatínkové společně se svými ra-

tolestmi usedli k pracovním stolům a během 
dvou hodin si pod vedením pana Poláška 
vyrobili dřevěné loutky. Každý mohl popus-
tit uzdu své fantazii a vytvořit loutku podle 
svých představ – ať už to byl drak, fotbalista, 
princezna, nebo sýkorka apod.

Bylo úžasné sledovat, jak se tatínci se 
svými dětmi zapojují do tohoto kreativního 
procesu. Vzájemná spolupráce, radost z tvo-
ření a pocit hrdosti na vlastní dílo bylo na ka-
ždém kroku vidět a cítit. Pan Polášek dokázal 

svým osobitým způsobem nadchnout 
malé i  velké tvůrce a  vytvořil z  dílničky 
prostor, kde každý mohl projevit svou 
jedinečnost.

Není nic krásnějšího než vidět tatín-
ky a děti, jak se smějí, diskutují o nápa-
dech a společně objevují radost z  tvor-
by. Pro mnohé z  nich to byl zážitek, 
který jen tak nezapomenou. Nešlo jen 
o  vytvoření krásných loutek, ale také 
o chvíle, které prohloubily vztahy mezi 
otci a jejich dětmi.

Děkujeme panu Jiřímu Poláškovi za 
jeho návštěvu a za to, že do naší mateř-
ské školy přinesl tolik radosti a inspira-
ce. Také děkujeme všem tatínkům a je-
jich dětem, kteří se dílničky zúčastnili, 
za jejich nadšení a chuť tvořit.

Tuto odpolední dílničku chceme ješ-
tě určitě minimálně jednou opakovat. 

Přeji Vám všem krásné a tvůrčí dny.

Mgr. Jana Maďová, MBA,  
Ředitelka MŠ Dobrá

Vstup na všechny akce je zdarma. 
Přidejte se k nám!

Kristýna, Míša a Mája

Úkoly pro nejmladší děti v doprovodu rodičů. Stezka bude přístupná bez
nutnosti vstoupit na pozemek MŠ, celodenně od pondělí do pátku i pro děti,
které MŠ Dobrá nenavštěvují. Podaří se vám vyluštit tajné heslo?

Stezka na plotě MŠ pro nejmenší 11.–17. 11. 2024

➤ od 17 hodin v Místní knihovně Dobrá 
Co se knížky odvážily říct v 80. letech? Proč to mohlo vypadat, že naděje
přichází z Moskvy? Jaký byl rozdíl mezi slovenskou a českou literaturou? Co
to je literární život a jak vypadal před a po revoluci? Na to všechno
odpoví přednáška pedagoga a bibliofila Libora Magdoně. Drobné občerstvení
zajištěno, registrace není nutná, stačí přijít. 

Beseda v knihovně s Liborem Magdoněm
na téma „Revoluce v knihkupectvích” 14. 11. 2024

Zábavné odpoledne od 16 do 20 hodin plné her a tvoření pro děti ve věku 
6–11 let. Od 18 hodin promítání animovaného dětského filmu Fany a pes.
Drobné občerstvení a pitný režim zajištěn. Z důvodu omezené kapacity
prosíme o registrace předem na michaela.hernik@gmail.com do 11. listopadu.

Odpoledne v knihovně pro děti 1. stupně 15. 11. 2024

O vážných tématech nevážně? Ano! Čtyřčlenné týmy se utkají v otázkách
tipovacích i vědomostních, zábavných i seriózních. Přihlaste svůj tým do
hospodského kvízu na kristyna.pumrova@gmail.com do 13.listopadu a přijďte.
Začínáme v 16 hodin. Všichni se pobaví, ti nejlepší vyhrají hodnotné ceny!

Revoluční hospodský kvíz v Kolovně 17. 11. 2024

Podpořeno z grantového programu České spořitelny Dokážeme víc, ve spolupráci s Nadací Via.

11. – 17. listopadu 2024 v Dobré
O svobodu se často zajímáme, 
až když o ni přijdeme. Jak předcházet její 
ztrátě? Nezapomínat na časy, kdy nebyla samozřejmostí. 
Zveme sousedy všech generací na sérii akcí, během kterých 
si připomeneme 35. výročí sametové revoluce, vážně i nevážně.

Podrobnosti
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Místní knihovna Dobrá
Milí čtenáři,

práce na zahrádkách pomalu, ale 
jistě ustává, začíná být brzy tma a s ní 
i více volného času. Proto mi dovolte 
malé pozvání do naší knihovny. 

Knihovna Dobrá vlastní 15 994 svazků 
knih a 52 exemplářů časopisů, které si u nás 
můžete půjčit až na 2 měsíce. Půjčujeme 
také stolní hry, zvukové knihy, Albi tužky 
a knihy z edice Kouzelné čtení, ale také edu-
kační hračky pro malé děti. Náš knihovní 
fond se snažíme neustále obměňovat, pro-
to každý měsíc nakupujeme novinky z  řad 
beletrie a  můžeme tak hravě konkurovat 
větším knihovnám, např. ve Frýdku-Míst-
ku. Pokud potřebujete knihy ke studiu, není 
pro nás problém je objednat z jiné knihovny 
v rámci služby MVS (meziknihovní výpůjč-
ní služba) a to za poplatek poštovného. Po-
řádáme také akce nejen pro děti, ale i  pro 
dospělé. Velký úspěch mají naše tématické 
přespávačky pro děti a my jsme velmi rádi, 
že se dětem u  nás líbí a  mají možnost si 
všechny naše knihy prohlédnout a  mít tak 
možnost stát se čtenáři. 

Rádi bychom Vám připomněli, jak je 
čtení důležité v  dnešní uspěchané době, 
plné mobilních telefonů, počítačů a mediál-
ní přehlcenosti. Čtení rozvíjí slovní zásobu, 
trénuje paměť, má relaxační účinky a  další 
blahodárné vlivy na osobnost člověka. Čte-
nářská gramotnost neznamená jen umět 
číst, ale především chápat text v souvislos-
tech a orientovat se v něm.

V  uplynulých týdnech naše knihovna 
ožila pestrou nabídkou akcí pro všechny vě-

kové kategorie. Během těchto setká-
ní se návštěvníci mohli nejen něco 
nového dozvědět, ale také se zábav-
nou formou zapojit do různých akti-
vit. Rádi bychom vám přiblížili, co se 

u nás konalo.

První akce byla určena pro žáky prv-
ního stupně základní školy v  Dobré. Děti 
ze 4.  a  5.  tříd měly možnost se seznámit se 
světem komiksů, který je nadchnul svou 
barevností a  originálními příběhy. Povídali 
jsme si o historii komiksu, různých hrdinech 
a o tom, jak komiksy vznikají. Prvňáčci a dru-
háci přišli na besedu o pohádkách z Večerníč-
ků. Tento pořad, známý snad každému, kdo 
kdy jako dítě seděl před televizí a těšil se na 
večerní příběh, je pro mnoho z nás nezapo-
menutelnou součástí dětství. Během besedy 
se děti měly možnost ponořit do známých 
i  méně známých pohádkových příběhů, po-
znat jejich hrdiny a znělky z těchto pohádek. 
Děti si připomínaly postavy jako je Krteček, 
Rákosníček, Rumcajs nebo Mach a  Šebes-
tová. Povídali jsme si nejen o samotných po-
hádkách, ale i  o  autorech, kteří je vymysleli 
a výtvarně zpracovali. Děti si rovněž zkusily 
odpovědět na různé otázky a sdílely své vlast-
ní zážitky s pohádkami, které jim připomněly 
večerní pohodu a dobrodružství.

Další akce byla připravena speciálně 
pro naše seniory, kteří se přišli dozvědět 
více o  bezpečnosti na internetu. V  dnešní 
digitální době je důležité, aby i starší gene-
race věděla, jak se chránit před různými ná-
strahami. Přednáška zahrnovala praktické 
rady a  tipy, jak se vyvarovat internetovým 
podvodům a zajistit, aby byly jejich osobní 
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údaje v  bezpečí. Účastníci ocenili, že jsme 
jim poskytli nejen teoretické informace, ale 
i konkrétní příklady a doporučení, jak bez-
pečně nakupovat online či rozpoznat faleš-
né emaily. Tato přednáška se konala pod zá-
štitou neziskové organizace Senioron a byla 
zcela zdarma. Další díl přednášky se bude 
konat 6. 11. 2024 v  16.30h. a  bude se tý-
kat reklamy na internetu, cookies a dalších 
skutečností, které nás na internetu zatěžují, 
a neumíme se jim pořádně bránit a zamezit 
jejich zobrazování.

Velký úspěch měla naše tradiční cesto-
vatelská beseda manželů Márových. Tento-
krát jsme si povídali o Guatemale a Mexiku. 
Během poutavé přednášky jsme se dozvě-
děli o  jejich cestách do těchto exotických 
zemí, poznali místní kulturu, tradice i život 
obyvatel, a  mohli se pokochat nádhernými 
fotografiemi přírody i starobylých památek. 
Manželé Márovi vyprávěli nejen o mayských 
ruinách, tajemných džunglích a vulkánech, 
ale také o srdečných lidech, se kterými se na 
cestách setkali. Přednáška byla plná zajíma-
vých informací a veselých příběhů, díky kte-
rým jsme mohli poznat tyto vzdálené kraje 
zblízka. Návštěvníci se v závěru mohli zapo-

jit do diskuze a dozvědět se více o životě na 
cestách i o tom, jak se na takovou cestu při-
pravit. Děkujeme manželům Márovým za 
jejich inspirativní vyprávění a  těšíme se na 
další společné cestovatelské zážitky, ale také 
všem, kdo se akcí zúčastnili, a doufáme, že 
si z  nich odnesli spoustu užitečných infor-
mací i inspiraci. Naše knihovna se snaží být 
místem, kde se lidé všech věkových skupin 
mohou vzdělávat, inspirovat a  setkávat se. 
Těšíme se na další společné akce!

Výpůjční doba: Pondělí, úterý, čtvrtek 
8–11, 12–17.30 a  každou lichou sobotu 
8–11 hod. Web knihovny: knihovna-dobra.
cz, Facebook: Místní knihovna Dobrá

Moc se těšíme na Vaši návštěvu.                                            
Bc. Petra Slováčková MK Dobrá

V  rámci akce: „Rozsvícení vánoč-
ního stromu“ v obci Dobrá, Vás všech-
ny srdečně zveme na advent v knihovně 
dne 2. 12. 2024 od 15.00. Přijďte se do 
knihovny podívat, ohřát se a  třeba se 
i stát našimi čtenáři. Pro děti bude při-
praveno vánoční tvoření.

Úspěšná podzimní brigáda  
v Dobrosadu připravila sad na zimu

V  úterý 15. října 2024 se v  Dobrosadu 
konala již pátá komunitní brigáda, která 
opět přilákala mnoho nadšených dobrovol-
níků. 

Díky jejich nasazení a elánu se podařilo 
odvést spoustu práce a posunout revitalizaci 
sadu o další krok blíže k vytouženému cíli.

Hlavním úkolem brigády byla příprava 
sadu na zimní období. Dobrovolníci rozvezli 
zbytky štěpky kolem stromů, vyrovnali terén 
v  místech, kde byla dříve odstraněna koře-
nová soustava pomocí frézy. Na žádost míst-
ních myslivců sbíraly děti spadaná jablíčka, 
která poslouží jako potrava pro volně žijící 
zvířata. Společně jsme také nainstalovali tři 
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houpačky – neváhejte je vyzkoušet a užít si 
při tom krásné výhledy na Lysou horu.

Po náročné práci přišlo vhod občerstve-
ní. Pro všechny účastníky připravil šéfku-
chař Petr Mališ, alias Pepe, lahodný kotlí-
kový buřtguláš. Z  kvalitních surovin, s  do-
mácími bramborami, opečenou cibulkou 
a  voňavou majoránkou vznikl guláš, který 

si každý vychutnal. Nechybělo ani tradiční 
opékání buřtů, které zahřálo nejen naše ža-
ludky, ale i ruce u plápolajícího ohně.

Rádi bychom poděkovali všem, kteří se 
zúčastnili a  přispěli svou prací k  rozkvětu 
Dobrosadu. Díky vám se sad pozvolna pro-
měňuje v krásné místo, plné života a příro-
dy. Speciální dík patří Barči Gryžboňové 
a Míši Herníkové za přípravu programu pro 
děti, a velké uznání zaslouží i Markéta Koz-
lová a Markéta Jedličková za jejich neúnav-
nou práci a inspirativní nápady.

Těšíme se na další setkání na brigádách, 
které nás přiblíží k  našemu cíli – obnově 
Dobrosadu, kde bude radost trávit čas.

Za tým Dobrosadu
Tomáš Berka
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ZE ŽIVOTA  
SKAUTSKÉHO STŘEDISKA DOBERČATA

Sýkorky na hřišti pražském
Vydali jsme se na víkendovku do Prahy. 

V pátek 25. 10. jsme se sešli na vlakovém ná-
draží v Dobré a zahájili cestu na skautskou 
základnu v Praze (na Klamovce). Po příjez-
du na základnu jsme si zahráli hru, probrali 
naše budoucí vedení a povečeřeli.

Další den jsme zahájili cestou do centra 
Prahy na exkurzi v Národní bance. Po skon-
čení prohlídky jsme se s  prázdnými bříšky 
vrátili zpět na základnu, kde nás čekal vý-
borný oběd. Po obědě nám vedoucí vysvětlili 
program na odpoledne. Čekala nás prohlíd-
ka Prahy ve hře s  úkoly, nejlepší skupinku 
čekala výborná odměna ve formě trdelníku. 
Museli jsme chodit po Praze a procházet si 
památky, u kterých jsme odpovídali na otáz-
ky a pořizovali fotky v limitu čtyř hodin. Po 
návratu na nás čekala večeře a s ní i večerní 
program, hra s názvem: „Máme rádi skaut.“ 
Následně komentovaná prohlídka fotek, na 
kterých byli naši vedoucí z  dob, kdy měli 
svou víkendovku taktéž v Praze. Poté už ná-

sledovala jen večerní hygiena a ulehnutí do 
našich spacáků.

V neděli, po rozcvičce a snídani, jsme se 
vydali na mši do kostela. Po mši naše cesty 
vedly znovu k Národní bance, kde nás čekala 
únikovka. Při ní jsme chodili po Praze a řeši-
li záhadu lupičů, kteří okrádali různé lidi. Při 
řešení nám vyhládlo, a tak jsme si dali pizzu. 
S plnými bříšky, společně s vedoucími, jsme 
se vydali podívat do Muzea iluzivního umění 
a poté na Pražský hrad a Karlův most. Udě-
lali jsme si fotky a vyrazili zpátky na základ-
nu, kde jsme si dali večeři a hráli hru, kterou 
si pro nás připravily holky. Museli jsme na-
podobit různé skautské fotky.

Ráno jsme se vzbudili, sbalili si věci, 
uklidili klubovnu a  vyrazili na vlakové ná-
draží v Praze. Když jsme dorazili do Dobré, 
už na nás čekali rodiče.

Víkendovku jsme si moc užili.
Radomír Čížek 



- 28 -

Pirátská víkendovka v Příboře
S  druhým oddílem jsme zahájili skaut-

ský rok naší první víkendovkou. V pátek 11. 
10. jsme se sešli na vlakovém nádraží v Dob-
ré a  vyrazili jsme do Příbora na skautskou 
základnu. Po příjezdu jsme se ubytovali, za-
hráli pár seznamovacích her a naplnili jsme 
si hladová bříška. Po večeři za námi přišel 
kapitán Černovous se svým námořníkem, 
byli jsme seznámení s  jejich plánem najít 
ztracený poklad. Kapitán poprosil děti o je-
jich pomoc, sestavil si z nich 4 posádky, ve 
kterých byly po celou dobu víkendu. Večer 
děti měly dvě možnosti programu: zpívání 
a  hraní deskových her. Další den ráno po 
snídaní za námi přišel opět kapitán Černo-
vous, který dětem sdělil, že je čeká trasa po 
Příboře s pěti místy, kde musí vyluštit různé 
šifry a za každou splněnou šifru dostanou dí-
lek mapy. Jakmile děti prošly všemi stanovi-

šti, tak si z dílků poskládaly mapu. Na mapě 
bylo označené místo pokladu, kde se měly 
večer s  kapitánem vydat. Odpoledne děti 
hrály hru pirátské přístavy, kde obchodovaly 
s  různým zbožím. Po náročné hře nám vy-
hládlo a dali jsme si na večeři těstovinový sa-
lát. Po večeři jsme se vydali s celou posádkou 
pirátů na místo označené na mapě, kde byl 
ukrytý poklad. Ten jsme našli a spravedlivě 
si jej mezi sebou rozdělili. S pokladem jsme 
se vydali zpět na základnu. Po návratu nás 
čekala pohádka Rio a pak už jsme ulehli do 
svých spacáků. Další den ráno jsme se všich-
ni sbalili, uklidili klubovnu a vydali jsme se 
zpět na cestu do svých domovů. Víkendovku 
jsme si všichni náramně užili a těšíme se na 
další společné akce.

Vedoucí družinky lištiček Margotka
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Ze šachových polí
V měsíci říjnu začala pro týmy šachistů 

Sokolu Dobrá nová sezóna soutěže druž-
stev. Podívejme se, jak se naším barvám 
v úvodních kolech dařilo.

1. liga 
Poprvé v  historii doberského šachu na-

stupujeme na osmi šachovnicích k prvoligo-
vému zápasu a  naším soupeřem je rezerva 
extraligové Moravské Slavie Brno. 

A  zástupci „Morendy“ neponechali nic 
náhodě a využili možnosti nasazení tří hrá-
čů, kteří nastupují v  naší nejvyšší soutěži. 
Navíc se jednalo o  dva velmistry, repre-
zentanty České republiky, Tomáše Poláka 
a Jana Krejčího. My jsme ale taktéž využili 
možnosti nasazení tří hostů, a  to konkrét-
ně talentů Štěpána Hrbka, Matyáše Marka 
a Slováka Bély Jakaba. 

Utkání se odehrálo v  pěkném prostředí 
brněnského Bowling centra, kde má domácí 
tým své zázemí. První tahy na šachovnicích 
začaly úderem desáté hodiny a poslední tah 
byl odehrán až po pěti a půl hodinách. Byl to 
neúprosný boj. A jak to celé probíhalo?

Po dvou kratších partiích, u  kterých se 
soupeři dohodli na remíze, byl stav utkání 
1:1. Poté jsme však na dvou šachovnicích 
soupeře překvapili a ujali se nadějného ve-
dení 3:1. Pro překvapivé vítězství jsme však 
u zbylých čtyř partií potřebovali ještě uhrát 
bod a  půl. Soupeř ale přesnou hrou svých 
hráčů srovnal skóre na 3,5:3,5 a  najednou 
jsme se strachovali o konečný výsledek. Na-
konec však Štěpán Hrbek s velmistrem Po-
lákem udržel v horší pozici cennou remízu, 
a my jsme se tak mohli po celkovém výsled-

ku 4:4 radovat z našeho prvního získaného 
bodu v 1. lize.

Za naše družstvo bodem za výhru při-
spěli Jakab a Kratochvíl, půl bodem za remí-
zu Hrbek, Marek, Berezjuk a Kula. Poraženi 
od šachovnice odešli Slanina a Filip.

Další utkání sehrajeme doma v Hasičské 
zbrojnici 10. listopadu proti silnému celku 
TŽ Třinec, který má taktéž bohaté extraligo-
vé zkušenosti a bude jasným favoritem.

Tabulka 1. ligy sk. Východ po 1.kole:

Krajská soutěž
Naše „B“ družstvo obhajuje loňské pěk-

né 2. místo, ale hned na úvod krajské soutě-
že jsme narazili na dva největší favority sou-
těže. Sestoupivší celky z krajského přeboru 
Kopřivnici „A“ a Slavoj Porubu „E“.

Kopřivnice přijela v prvním kole do naší 
klubovny v  nejsilnější sestavě, čímž dala 
najevo, že touží po návratu zpět do vyšší 
soutěže. Utkání měla po celou dobu pod 
kontrolou a jasně zvítězila nad našimi hráči 
v poměru 5,5:2,5. Jedinou výhru si připsala 
hostující Klára Zemková, půl bodem za re-
mízu přispěli Tvrdý, Botur a Konečný.
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Taktéž Slavoj Poruba „E“ ve druhém kole 
nasadil proti našemu celku takřka to nejlepší, 
co měl k dispozici a podle jednotlivých osob-
ních koeficientů hráčů byl jasným favoritem. 
Naši hráči ale příkladně bojovali a  nakonec 
nechybělo mnoho, abychom si odvezli  tři 
body za vítězství. Ale i  konečná remíza 4:4 
je úspěchem. Tentokrát se z vítězství radoval 
Petr Tvrdý a Radek Halamíček, půl bodu při-
dali Filip, Zemková, Gebauer a T. Bok.

Doufejme, že ve třetím kole, kdy na na-
šich šachovnicích přivítáme 17. listopadu 
družstvo Frenštátu p. Radhoštěm, se dočká-
me prvního vítězství a očekávaného posunu 
v tabulce.

Tabulka sk.B po 2.kole:

Okresní přebor
Rozehraná byla taktéž soutěž okresního 
přeboru, která se hraje na pěti šachovni-
cích. Tradičně se v  prvním kole střetávají 
oba naše celky v domácím derby.

Zápas naše „Céčko“, jako obhájce titulu 
Okresního přeborníka podcenilo a  nastou-
pilo k  zápasu v  neúplné sestavě, což nako-
nec vedlo k prohře v poměru 1,5:3,5.

O překvapivé vítězství „Déčka“ se zasloužil 
hlavně Zdeněk Bok, který poprvé ve vážné 
soutěžní partii porazil svého lepšího bratra 
Tomáše. Další body přidali Soural a Bebek 
a taktéž půl bodu R. Baran. 

Tabulka po 1.kole:

Za ŠO Sokol Dobrá 
O. Carbol

Změna ordinační doby  
Dětského střediska Dobrá, MUDr. Iva Kučerová

8. 11. 2024 – pátek  NEORDINUJE SE

Nutné případy ošetří DS Raškovice po telefonické domluvě,  
v době od 8 do 11 hodin, mobil 733 685 195.
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Stalo Se před 20 lety (vyjímáme z kroniky a novin roku 2004)
Česká republika je zemí s vysokou kvalitou života, je na 32. místě na světě.
Od 1. března je zřízená služba právní poradny pro občany naší obce.
Budovy bývalé továrny a později vojenské posádky daroval stát naší obci.
Škola má po generální opravě skvělou tělocvičnu pro žáky, judisty i veřejnost.
Opilý řidič vjel na nechráněný přejezd v Malých Nošovicích pod vlak.
O pouti pršelo tak, že atrakce stály v blátě a kalužích. Přesto je lidu všude dost.
Česká republika vstoupila do Evropské unie. Volit do jejího parlamentu přišlo jen 32 % voličů.
Čtyři vlajky během týdne ukradli pobertové, ač byly uzamčené; vrátili je, poněvadž šlo o recesi.
V květnu se uskutečnil vlastivědný výlet Jaromíra Poláška se zájemci o historii Dobré a Skalice.
Z důvodu postupujících prací „obchvatu“ je natrvalo přerušena cesta od křižovatky na Pazdernu.
Doprava je vedena po nově zbudovaném nájezdu na most. Autobusy využívají nových zastávek.
Most přes železnici si vyžádal dlouhodobou výluku provozu vlaků nahrazovaných autobusy.
Nádraží dostalo nový vzhled. Nástupiště je zastřešeno; jsou vyměněna okna a fasáda natřena.
V létě začala stavba plynofikace u hřbitova, za VÚHŽ, na Podlesí a na Kamenci kolem řeky.
Farář Petr Chovanec odešel z naší farnosti, nový farář P. Bohumil Vícha sloužil první mši svatou.
Olympijské hry v Aténách, naši získali celkem jednu zlatou, 3 stříbrné a 4 bronzové medaile.
Zahrádkáři z Dobré oslavili 50 let trvání a uspořádali tradiční výstavu ovoce a zeleniny.
Ranní vlak houkal jako za starých časů; vjížděl na doberské nádraží na Radegastův den.
Den NATO — nad Nošovicemi i Dobrou bouří z Mošnova vzlétlá letadla.
O prázdninách byla zřízena a vybavena nová jazyková učebna anglického jazyka.
Environmentální–ekologické výchově na naší škole je věnována zvýšená pozornost.
Dočkali jsme se nové dálnice, vedoucí mimo obec. Dostavěna v polovině října a otevřena 26. října.
Dokončená stavba je součástí nově budované rychlostní komunikace Frýdek Místek—Český Těšín.
Navazuje na předcházející etapy výstavby silnice I/48 — průtahu městem Frýdek–Místek se
středním dělicím pruhem. Délka celého úseku tzv. obchvatu obce Dobrá je 5,6 km. Jedná se o
čtyřpruhovou rychlostní silnici se středním dělícím pruhem, s dvěmi mimoúrovňovými
křižovatkami, 11 mosty, jednou ocelovou lávkou pro pěší a s jedním podchodem. Stavba zahrnuje
též výstavbu protihlukových stěn, 9 opěrných zdí, 18 km svodidel a zábradlí. Ihned po zahájení
stavby bylo v průběhu 6 měsíců vykopáno a uloženo cca 700 tisíc m3 zemin, plocha nových
vozovek dosahuje výměry 170 000 m2. Stavba trvala 28 měsíců (tj. 854 dnů, od června 2002 do
října 2004) a denně na ní pracovalo 260 lidí.
Zaměstnanci pivovaru přivítali otevření dálnice nápisem RADEGAST z 1166 pivních sudů.
Výstavba navazujícího úseku silnice Dobrá—Tošanovice je zahájena poklepem na základní kámen.
Obecnímu úřadu někdo v den zprovoznění dálnice vyhrožoval bombou. Poplach byl planý.
Od listopadu je zpřístupněn nový podchod ve Frýdku od vlakového k autobusovému nádraží.
Pekař Milan Hlisnikovský rozšířil nabídku; Karel Klimek adaptoval bistro na bar TipSport.
V Dobré vyrůstají mistryně — mladé judistky, které získaly čtyři tituly mistryň České republiky.
Největší přírodní katastrofa nové doby — zemětřesení v Indickém oceáně s tsunami.
Nádražní hlášení je novinkou, od 30. prosince hlásí příjezdy a odjezdy vlaků nádražní rozhlas.
Silvestrem skončila „vojna“, je zrušena vojenská základní služba. Zůstali jen vojáci z povolání.
Byla dokončena rekonstrukce školní kuchyně; zavedena kanalizace a plynofikace na Kamenci,
prodloužen vodovod na Hůrkách; postavena kanalizace v části Hliník. Rekonstruovány jsou
„lentilky“ a dům bývalých drobných provozoven. Připravil Rostislav Vojkovský, kronikář

příspěvky do Doberských listů qxp_Sestava 1  4.11.24  11:32  Stránka 197



- 32 -

Poděkování vedení a zastupitelům obce Dobrá  
- měření hluku a impulsního hluku D48

Článek Petra Salamona „Lidé bydlící ne-
daleko nové dálnice bojují s  hlukem“ (Do-
berské listy 5/2023) seznamoval čtenáře 
s  problémy lidí vyplývající z  předčasného 
užívání stavby D48 týkající se hluku.

Obec Dobrá zaplatila měření hluku 
a měření impulsního hluku u domu p. Cud-
zika v Dobré. Zdravotním ústavem v Ostra-
vě byl v nočních hodinách naměřen impuls-
ní hluk vycházející z  mostních závěr přes 
řeku Morávku. 

To byl zlomový okamžik, kdy stížnos-
ti obyvatel žijících kolem D48  – a to ne-
jen v  blízkosti mostních závěr přes řeku 
Morávku, byly potvrzeny.

Proto bych chtěla za obyvatelé Frýd-
ku-Místku, městské části Panské Nové 
Dvory vedení a zastupitelům obce Dobrá 
velmi, velmi poděkovat. Je zřejmé, že jde 
o vnímavé, empatické a realistické lidi. Ač-
koliv jsme ve společné petici měli násobně 
více podpisů, nám se tohoto činu u našeho 
vedení města dosáhnout nepodařilo.

Dovolila bych si ještě několik dalších in-
formací:

ŘSD provedlo po místním šetření za 
přítomnosti zástupce ombudsmana další 
měření v Dobré u p. Damka a na P. N. Dvo-
rech u  mého domu, který je vzdálen přes 

800 m od problematických mostních závěr, 
v  červnu 2024. U  obou domů byl naměřen 
impulsní hluk, což znamená, že pak ze zá-
kona dochází ke snížení hlukových limitů 
o 12 dB, tzn. na 38 dB v noci a 48 dB ve dne. 
U p. Damka byl splněn jeden, u mého domu 
došlo ke splnění obou podmínek pro identi-
fikaci impulsního hluku.

Po stížnosti p. Cudzika na Minister-
stvu zdravotnictví byla 10. 9. 2024 svolána 
schůzka, na které se vyjasnily jisté kompe-
tence úřadů. Dovolím si ze zápisu citovat 
vyjádření Zdravotního ústavu v Ostravě: 

„Impulsní hluk je velmi obtěžující, s horší-
mi účinky na zdraví než hluk z dopravy. Dlou-
hodobé žití v něm je téměř neúnosné. Problém 
je zejména v  noční době, kdy není tak velký 
provoz, jako v denní době a impulsní hluk tak 
není „maskován“. Nelze s určitostí říci, jako 
u  hluku z  dopravy, že se snižující rychlostí 
impulsní složka klesá. Omezení rychlosti má 
smysl spíše v noční době a je třeba pozorovat, 
zda dojde ke snížení hladin hluku s vysoce im-
pulsním charakterem.“

Za celou dobu 20 měsíců stížnosti 
druhý erudovaný přístup k problému. Za 
první erudovaný přístup ještě jednou ve-
dení a zastupitelům obce Dobrá za obča-
ny na druhé straně D48 děkuji.

Hotzyová Danuše
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Přejeme Vám krásný den z Adámkovy vily
Pomalu nám začíná podzim a  je čas 

ohlédnout se za aktivním létem.  Všichni 
sledovali olympiádu v Paříži u televize, naši 
klienti si ale zasportovali sami. Vázali uzly, 
házeli míčky nebo hráli hokej holemi. Bylo 
vidět, jak je to společně baví a  každý chtěl 
vyhrát.

Za snahu byli náležitě odměněni.

Naši zaměstnanci pro klienty pořádali 
tematické dny, letní párty, kde nesměly chy-
bět chlazené tekutiny i zmrzlé osvěžení. In-
diánský den, na který si ozdoby tvořili sami 
klienti. Jak je vidět tyto krásné dny si užívali 
všichni, klienti i personál. 

I v  létě jsme s některými klienty oslavili 
jejich narozeniny:

s paní Ludmilou  
půlkulatiny

a s paní Rudolfou 
kulatiny
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Společně jsme poseděli u krásně a boha-
tě prostřených stolů, popřáli mnoho zdraví 
a elánu do dalších let. Všem chutnalo a bylo 
veselo.

Pomalu se blíží podzim a  zahrádkáři 
z Raškovic nás pozvali na výstavu svých vý-
pěstků a květin. Bylo se na co dívat, vše měli 
moc pěkné, pěkně naaranžované, a  občer-
stvení, kterým nás pohostili, bylo výborné. 
Děkujeme. 

Venku začíná padat listí, žloutne, a fou-
ká studenější vítr. Je dříve tma, a  tak si to 
děláme pěkné uvnitř. Podzimní výzdoba se 
už rýsuje. 

I na podzim připravujeme akce a aktivity 
s klienty, a o tom všem Vás budeme informo-
vat příště.

Adámkova vila osobní asistence, z. ú. 
Pravděpodobně jste si všimli stavebního 

ruchu v okolí Adámkovy vily. V budově bude 
zázemí pro zaměstnance osobní asisten-
ce, administrativa, sociální zařízení, šatny 
a denní místnost. Tato výstavba je financo-
vána Evropskou unií z projektu Adámkova 
vila, Osobní asistence, z. ú.- rozvoj sociál-
ních služeb, cílem projektu je vybudování 
zázemí sociální služby. Pokud je to možné, 
snažíme se o  příjemné pracovní prostředí 
našich zaměstnanců. 

Lenka Janečková, ředitelka
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 OKRUHY PŘEDNÁŠEK: 
 Každodenní realita kolem nás. 
 Vztahy důležité i v Bibli? 
 Cesta ven z matrixu. 
 Změň svůj život s Bohem.

 

Přednáší Milenko Vučetič.  
 (bývalý hudebník ze Srbska, jehož život změnil Bůh) 
 

POTŘEBUJE MODERNÍ
ČLOVĚK BIBLI? 

Série zamyšlení nad současným
člověkem a realitou kolem nás. 

 
 Modlitebna Církve adventistů sedmého dne, Slezská 1982, Frýdek-Místek 

Ve dnech:
14.11.2024, 15.11.2024, 16.11.2024, 17.11.2024 v 18:00
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PŘÍSTROJOVÁ   
  PEDIKÚRA 

Provádím odbornou bezbolestnou přístrojovou pedikúru. 

Diabetikům mé ošetření proplácí pojišťovna. 
Např. všeobecná pojišťovna 3000,- Kč...

Pečuji:
. o zarostlé nehty

. zrohovatělou kůži
. otlaky, kuří oka
. mykózy a další

Dělám také tamponádu
. bezbolestnou protetiku chybějícího nehtu

. rovnátka-korekci zdravotnického materiálu Onyfix.
Tel.č.: 608 701 309

Inzerce



11/2024
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Cer�fikáty
a řidičská
oprávnění

ZDARMA

STUDIJNÍ A UČEBNÍ
OBORY
• Automobilní
• Ekonomické
• Strojírenské
• Zemědělské

@sosfmcz

www.sosfm
.cz

Šťastná
volba

vzdělání

DNY OTEVŘENÝCH DVEŘÍ: 
6. 11. 2024
4. 12. 2024
15. 1. 2025
od 8:00 do 17:00

Střední odborná škola,
Frýdek-Místek,
příspěvková organizace

©
 K

LE
IN
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OBECNÍ ÚŘAD DOBRÁ – TELEFONNÍ SEZNAM
558 412 300 Ing. Jiří Carbol, starosta
558 412 312   Pavel Peterek, 1. místostarosta
558 412 301 Ing. Ludmila Baranová, 2. místostarostka

558 412 308 Martina Nytrová, vedoucí správního odboru
558 412 311 Marcela Krestová, referent správního odboru, sekretariát,
  podatelna, ověřování, CZECH Point
558 412 307 Radka Mohylová, referent správního odboru, matrika, 
  ohlašovna, ověřování, objednávky služeb, CZECH Point

558 412 305 Marcela Kolková, vedoucí finančního odboru, účetní
558 412 306 Jana Kolářová, referent finančního odboru,
  místní poplatky, povolení průjezdu přes most

558 412 303 Jaroslava Frischtoková, vedoucí stavebního úřadu
558 412 302 Alena Alexová, referent stavebního úřadu
558 412 310 Jarmila Lisníková, referent stavebního úřadu   
558 412 304 Markéta Řízková, referent životního prostředí, silniční  
  správní úřad, kácení dřevin, investiční referent

558 412 309 Ing. Tomáš Chýlek, vedoucí odboru správy
736 614 720  majetku a investic
---------------
739 705 945 přehrávání hlášení místního rozhlasu 
---------------
558 412 313 Zdravá výživa, Taťána Jursová

Otevírací doba sběrného dvora v Dobré
Pondělí    8.00 - 12.00 hodin
Středa  13.00 - 17.00 hodin
Pátek 13.00 - 17.00 hodin
Sobota   8.00 - 12.00 hodin

Správce sběrného dvora:
739 630 870 Evžen Lisník

Zpravodaj Obecního úřadu Dobrá, tel.: 558 641 491-2; fax: 558 641 202; oudobra@dobra.cz.
Pravidelný výtisk – Registrace DL. č.E 12337. Výtisk zdarma.

Za příspěvky a za texty v inzerci vydavatel neodpovídá.
Sazba a tisk © Tiskárna KLEINwäCHTER holding s.r.o. Uzávěrka dalšího čísla: uvnitř listů.

Dovoz a odvoz kontejneru na bioodpad:
739 381 380 Zdeněk Friedel

Správce multifunkčního hřiště:    605 887 443    Jana Chobotová



Halloween v knihovně

Drakiáda

Cestovatelská přednáška



 Vedení obce ve spolupráci s Komisí pro kulturu  
a školství při Radě obce Dobrá Vás zve na

15.00  Zahájení 
15.10		 Vystoupení	žáků	MŠ	Dobrá
15.25		 Slovo	vedení	obce
15.35		 Vystoupení	žáků	ZŠ
16.15		 FLOWTŘI
16.50  ŽEHNÁNÍ VÁNOČNÍHO STROMU
17.00  ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU
17.05		 ACOUSTIC	IRISH

neděle 1. 12. 2024 
parkoviště před OÚ Dobrá

Během akce je možné zakoupení punče, laskomin a drobných dárečků.

„Děti,	přineste	svá	vánoční	přáníčka,	která	pak	potěší	 
babičky	a	dědečky	z	naší	obce.“ 

Rozsvícení  
vánočního stromu


